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Folketingets Lovsekretariat
Folketinget
Christiansborg
1240 København K

Hermed fremsendes svar på spørgsmål S 695 stillet af Hanne Agersnap (SF) den 
10. december 2010.

Med venlig hilsen

Charlotte Sahl-Madsen

Folketinget 2010-11
S 695 Svar på
Offentligt
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Ministeren for videnskab, teknologi og udviklings besvarelse af spørgsmål S 
695 stillet af Hanne Agersnap (SF) den 10. december 2010

Spørgsmål S 695

Agter ministeren at søge midler fra EU's fonde til udrulning af bredbåndsinfra-
struktur, hvor der ikke er sikret tilstrækkelig dækning (dvs. hvor den markedsba-
serede tilgang ikke slår til), det være sig eksempelvis for at sikre en tidssvarende 
infrastruktur til visse udkantsområder og øerne?

Svar

Som det fremgår af mit svar på spørgsmål S 692, har den markedsbaserede ud-
rulning af bredbånd i Danmark været en succes. Det er derfor min overbevisning, 
at udrulningen af bredbånd fortsat skal ske på markedsvilkår og i fri konkurrence 
mellem forskellige udbydere og teknologier.

Offentlig støtte til udrulningen af bredbånd kan favorisere bestemte udbydere el-
ler teknologier og dermed forvride konkurrencen. Dertil kan offentlig støtte med-
føre, at udbyderne i nogle områder vil afvente støttemulighederne før de udruller 
og dermed forsinke processen.

Regeringens principielle holdning er derfor, at der ikke bør gives offentlig støtte 
til udrulning af bredbånd.

De relevante EU-støtteordninger er i vid udstrækning indrettet således, at det er 
privatpersoner, virksomheder, sammenslutninger samt lokale og regionale myn-
digheder, der kan ansøge om EU-støtte til lokale bredbåndsprojekter. Det vil jeg i 
sagens natur ikke modsætte mig. Det er dog vigtigt, at det foregår under hensyn-
tagen til, at det ikke forvrider konkurrencen.


